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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan igyekszik támogatni a kormány a 
fogyatékossággal élők minél önállóbb életvitelét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Rendszerszinten sérül Magyarországon a fogyatékossággal élő személyek önálló életvitelhez való
joga, fogalmazta meg az  ENSZ Fogyatékossággal Élő Személyek Jogainak Bizottsága a 2020
áprilisában közzé tett jelentésében. 

A  magyar  jogszabályok,  illetve  az  oktatási,  munkavállalói  attitűdök,  a  hétköznapi  élet
területén lévő hiányosságok, elmaradott intézkedések, nem teszik lehetővé a fogyatékossággal
élő személyek önálló életvitelhez való lehetőségét, azt, hogy a magyar társadalom teljesértékű
részesei lehessenek. 

Kérem Miniszter urat szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1.Hogyan igyekszik támogatni a kormány a fogyatékossággal élők minél önállóbb életvitelét?

2.Hol  tart  Magyarország  az  intézményi  környezet  felszámolásában,  a  kitagolást  milyen  szinten
valósították meg országos viszonylatban?

3.Tervezik-e  felülvizsgálni,  illetve  korszerűsíteni  a  jogszabályi  környezetet,  a  vonatkozó
kormányzati politikát és gyakorlatot a fogyatékossággal élők lehetőségei mentén, ami által a valódi
önálló életvitelük biztosítva lehet?

4. Tervez-e kidolgozni a kormány olyan támogatási rendszert,  amely egyéniesített támogatást és
személyi  segítséget  tud  nyújtani  az  intézményi  rendszeren  kívül,  és  tiszteletben  tartja  a
fogyatékossággal élő személyek autonómiáját, és ehhez biztosítja a megfelelő anyagi és személyi
feltételeket?



5.Mikorra tervezik megvalósítani végre a közszolgáltatások teljeskörű akadálymentesítését? 

6.Tervezik-e a fogyatékossággal élő gyermekek minél nagyobb arányú integrálását az oktatásban a
közeljövőben megvalósítani?

7.Ha  igen,  hogyan  igyekeznek  az  ehhez  szükséges  szakembereket  biztosítani  (fejlesztő-,
gyógypedagógusok stb.)?

8.Hogyan tervezi kiemelt anyagi támogatással segíteni a kormány a fogyatékossággal élő gyermeket
nevelő családokat?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2020.05.09.
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Ungár Péter
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